
    

 

 

Z Á P I S 
  

 ze zasedání Vědecké rady PřF UHK 
             dne 30. listopadu 2011 

 
 
Přítomni: 

 
 
RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D. 
PhDr. Michal Musílek, Ph.D. 
doc. Ing. Jiří Tůma, CSc. 
prof. PhDr. Martin Bílek, Ph.D. 
doc. RNDr. Juraj Kostra, CSc. 
doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc. 
doc. RNDr. Pavel Heřman, Dr. 
prof. RNDr. Peter Mikulecký, Ph.D. 
prof. RNDr. Eva Milková, Ph.D. 
doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D. 
doc. Ing. Václav Janeček, CSc. 

 
 
Doc. PaedDr. Jana Kubanová, CSc. 
Prof. RNDr. Robert Ponec, DrSc. 
Prof. Ing. Milan Turčáni, CSc. 
Doc. RNDr. Karol Nemoga, CSc. 
Doc. Ing. Kamil Kuča, Ph.D. 
Doc. RNDr. Jaroslav Dušek, CSc. 
Doc. RNDr. Leoš Dvořák, CSc.  
prof. RNDr. Vladislav Navrátil, CSc. 
Mgr. Petr Grulich, Ph.D. 
Prof. MUDr. RNDr. Miroslav Červinka, CSc. 
doc. RNDr. František Malíř, Ph.D. 

  
Omluveni: Prof. Ing. Jan Čapek, CSc. 

Doc. PaedDr. Dana Kričfaluši, CSc. 
RNDr. Alice Valkarová, DrSc.  
Doc. RNDr. Jan Černý, Ph.D. 
 

prof. PhDr. RNDr. Antonín Slabý, CSc. 
Prof. Ing. Pavel Tlustoš, CSc. 
Prof. RNDr. Štefan Porubský, DrSc. 
Prof. RNDr. Anatolij Dvurečenskij, DrSc. 
 

Hosté: 
 

Ing. Monika Kostrová   

Program: 1) Úvodní informace děkana o současné situaci a výhledech rozvoje PřF UHK 
2) Aktualizace dlouhodobého záměru PřF UHK na rok 2012 
3) Složení Rady studijních programů PřF UHK 
4) Složení komisí pro SZZ PřF UHK 
5) Různé 

   

Ad 1) Úvodní informace děkana o současné situaci a výhledech rozvoje PřF UHK 

Děkan přivítal přítomné, poděkoval jim za účast a konstatoval, že VR je usnášení schopna. 
Představil nové členy vedení fakulty:  

 prof. Martina Bílka, který se stal „proděkanem pro rozvoj, mobility a vnější vzta-
hy“, 

 prof. Evu Milkovou, která se stala „koordinátorkou pro doktorské programy“. 
Dále seznámil přítomné s proběhlými akreditačními řízeními oborů na PřF (úspěšní jsme byli 
s bakalářskými obory „Fyzika se zaměřením na vzdělávání“ a „Fyzikálně-technická měření 
a výpočetní technika“ a magisterském „Učitelství fyziky pro střední školy“ a bohužel proza-
tím neúspěšní s bakalářským oborem „Informatika se zaměřením na vzdělávání“ 
a magisterským oborem „Učitelství informatiky pro střední školy“) a s plánovanými novými 
akreditačními řízeními v roce 2012 (katedra biologie připraví doktorský program: „Aplikova-
ná biologie a ekologie“, katedra chemie nový bakalářský neučitelský obor a katedry chemie 



a biologie připraví v průběhu roku 2012 k akreditaci bakalářský i navazující magisterský obor 
pro učitelství střední školy pod odbornými programy). 
Vzhledem k tomu, že počet získaných bodů v RIV na PřF v tomto roce patřičně nevzrostl,  
bude zaveden minimální povinný bodový výkon všech kateder. Zavedení systému, který po-
žaduje od všech pracovníků stejný minimální bodový výkon, tak jak to zavedla např. FF UHK, 
se nejeví jako motivačně vhodný pro PřF. 
Děkan informoval, že v současné době začala finální fáze přípravy projektové dokumentace 
pro výstavby nové budovy PřF v její plné čtyřpatrové verzi s tím, že by se mělo začít stavět 
v září příštího roku a za jeden a půl roku by byla stavba dokončena. 

 

 

Ad 2) Aktualizace dlouhodobého záměru PřF UHK na rok 2012 

Návrh Aktualizace DZ PřF na rok 2012 stručně představil proděkan prof. Bílek.  
K vybraným bodům proběhly krátké diskuse se závěry ponechat původní znění návrhu: 
Doc. Kubanová konstatovala, že v Aktualizaci DZ na rok 2012 je mnoho úkolů, které by moh-
ly být řešeny obecnějším bodem, a nesvazovat si ruce. 
Doc. Janeček vyjádřil obavu, zda u plánovaných nových informatických neučitelských  oborů 
bude probíhat koordinace v přípravě mezi PřF a FIM, aby nedocházelo ke zbytečné 
konkurenci v nabídce obou fakult. Doporučil, aby se PřF zaměřila na informatiku 
aplikovanou s vazbou na přírodovědné obory. 
Prof. Milková na to reagovala, že bude svou osobou zárukou, že nebude vznikat přímá kon-
kurence informaticky zaměřeným oborům FIM. 
Prof. Mikulecký prohlásil, že PřF by měla pěstovat spíše teoretickou informatiku, tzn. zamě-
řovat se ve vizi ne na aplikovanou, ale na teoretickou informatiku. 
Prof. Turčáni oznámil, že ve světě je novým, zajímavým oborem bioinformatika, doporučuje 
zaměření tímto směrem. 
Doc. Kubanová vznesla otázku, jaká bude neučitelská chemie na PřF. Na to reagoval děkan 
dr. Trojovský, že zatím je vše ve vývoji, uvažuje se o zaměření na analytickou a bioorganic-
kou chemii. 
Doc. Malíř z Katedry biologie prohlásil, že obor uzrává, otázka názvu se zatím krystalizuje. 
Doc. Dvořák navrhl přeřadit poslední úkol z části věnované zvyšování kvality vzdělávání 
do části věnované rozvoji vědy na fakultě, návrh jednohlasně přijat. 
 
Aktualizace Dlouhodobého záměru byla schválena všemi hlasy. 

 

 

Ad 3) Složení Rady studijních programů PřF UHK 

Doc. Kubanová vznesla dotaz, jaký je vztah předsedy Rady studijního programu a garanta 

studijního programu na PřF UHK.  Dr. Musílek odpověděl, že je to vždy jeden a týž akademic-

ký pracovník, aby byla zaručena co nejtěsnější spolupráce mezi radou (jako poradním 

orgánem) a garantem (jako zodpovědnou osobou). 

Doc. Kubanová doporučila zjednodušit do budoucna, co má schvalovat a co projednávat VR. 
 
Složení Rady studijních programů bylo schváleno všemi hlasy. 
 

 



Ad 4) Složení komisí pro SZZ PřF UHK 

U studijního programu B1501 Biologie a studijního oboru Systematická biologie a ekologie 
došlo v komisi ke změně předsedy: Doc. Ing. Jiří Tůma, CSc. 
U studijního programu N1501 Biologie a studijního oboru Systematická biologie a ekologie 
došlo v komisi č. 1 Biologie a ekologie rostlin ke změně předsedy: Doc. Ing. Jiří Tůma, CSc. 
Doc. Kubanová sdělila svoje zkušenosti, že složení komisí SZZ ns FES UPa schvaluje děkan, VR 
schvaluje jednotlivé nové členy, kteří nejsou docenty a profesory. 
 
Složení komisí pro SZZ bylo schváleno všemi hlasy. 

 

 

Ad 5) Různé 

Doc. Jehlička podal návrhy k potřebě spolupracovat na studijních programech mezi PdF a PřF. 
Doc. Dušek vznesl dotaz k výstavbě nové budovy, na to reagoval doc. Tůma, že na naší fakul-
tě na rozdíl od FAF a LF UK příprava stavebních prací probíhá v součinnosti s  Investičním 
oddělením rektorátu UHK, které  zabezpečuje přípravu a realizaci investiční výstavby. V sou-
časné době probíhají práce na změně projektové dokumentace  pro stavební povolení 
a investičním záměru.  
Doc. Tůmy podal informace k výstavbě nové budovy PřF UHK. 

 

 

Usnesení ze zasedání VR PřF UHK ze dne 30. 11. 2011 

Vědecká rada PřF UHK  

1. schvaluje: 
a) složení Rady studijních programů PřF UHK v předloženém znění, 
b) složení komisí pro Státní závěrečné zkoušky na PřF UHK v předloženém znění, 
c) Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové a další 

tvůrčí činnosti PřF UHK na rok 2012; 
 

2. bere na vědomí: 
a) informaci děkana PřF UHK o činnosti fakulty v druhém pololetí roku 2011 a plánech 

fakulty na nejbližší období, 
b) informaci o výstavbě nové budovy PřF UHK v lokalitě na soutoku. 

 

Na závěr pan děkan poděkoval všem členům VR PřF za aktivní účast při jednání. 

 

 

 

Zapsala: Ilona Lankašová   
 

RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D 
    děkan PřF 

 


